
 

 

 

 

 

 

Til   Sundhedsministeriet 

Høringssvar vedr. forslag til lov om ændring af lov om forsøgsordning med medicinsk cannabis. 

Selskabet takker for muligheden for at kommentere på det fremsendte lovforslag. 

DASAMS finder på baggrund af lovforslaget anledning til at understrege, at lægemidler der 

ordineres af læger, bør være godkendte af en lægemiddelmyndighed i EU eller Danmark. Dermed 

sikres, at der er størst mulig klarhed om effekt og sikkerhed. Dette betyder bl.a. at lægen kan leve 

op til kravet om omhu og samvittighedsfuldhed ved ordinationen og at patienten kan give et 

informeret samtykke. 

Den nuværende viden om effekten og sikkerheden ved brug af medicinsk cannabis i en række af 

de patientgrupper, som lovændringen tilsigter, er meget begrænset. Det er Selskabets klare 

opfattelse at, hvor der ikke foreligger en godkendt indikation for brugen af  medicinsk cannabis , 

bør brugen alene foregå i afprøvning som led i klinisk forskning. 

Selskabet konstaterer med nogen beklagelse, at lovforslaget ikke indeholder elementer der 

medfører bedre muligheder for valid forskning, som vil kunne medføre øget viden vedr. effekt, 

anvendelse, indikationer og sikkerhed.  

På vegne af DASAMS 

Med venlig hilsen 

Marianne Jespersen  

Næstformand i DASAMS 

   

 

  


